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Türk Kardiyoloji Derneği Başkanı
Çetin Erol; ‘2005 yılından beri kutla-
nan Dünya Hipertansiyon Günü bü-
tün dünyada aynı anda kutlanıyor.
Türk Kardiyoloji Derneği de bu çer-
çevede elinden geleni yapmaya çalı-
şıyor. Her yıl belli bir temanın işlen-
diği haftanın, bu yılki teması ise “tuz”
olarak değerlendirildi. Çünkü bilindi-
ği gibi hipertansiyon hem genetik
faktörlerin hem de çevresel faktörle-
rin rol oynadığı bir durum. Tabi ge-
netik faktörlere çok fazla müdahale
etmek şu an için mümkün değil.
Ama çevresel faktörlerin hepsine
müdahale edilebilir. Bun ların hepsini
kontrol altına almamıza da yaşam
tarzı değişikliği diyoruz. Türkiye’de
tuz tüketimi çok fazla. Dün yada 7
milyon kişi hipertansiyona bağlı kalp

ve damar hastalıklarından ölüyor.
Eğer tuz kısıtlaması yaparsanız kulla-
nılan tuz miktarı yarı yarıya düşürü-
lürse 2 buçuk milyon insan kurtula-
biliyor. Tuz, bu kadar önemli bir fak-
tör” şeklinde konuştu.

Türk Kardiyoloji Derneği Hiper tan si -
yon Çalışma Grubu Başkanı Prof. Dr.
Fatih Sinan Ertaş ise besinlerdeki tuz
oranlarına dikkat çekerek; ‘Tansiyon
ve tuz arasındaki ilişki çok belirgin-
dir. Bilimsel olarak da vücutta nor-
mal tansiyonu düzenlerken damarın
içerisinde dolaşan hacmin en önem-
li bileşenidir tuz. Kan basıncı, kalbin
ve damarların kasılmasıyla oluşan
bir durumdur. Kan basıncı yüksekli-
ği, yüksek tansiyon-hipertansiyon
olarak adlandırılıyor. Bütün bileşen-
lerin içerisinde damar içerisinde do-

Uzmanlar Uyarıyor “Tuz Tüketimine Dikkat Edin!”

Son üç yıldır Türkiye’de; Türk Kardiyoloji Der neği ve No vartis’inSon üç yıldır Türkiye’de; Türk Kardiyoloji Der neği ve No vartis’in
koşulsuz katkılarıyla hipertansiyon konusuna dik kat çekmek vekoşulsuz katkılarıyla hipertansiyon konusuna dik kat çekmek ve
toplumda farkındalık yaratmak için Dün  ya Hiper tan siyon Günütoplumda farkındalık yaratmak için Dün  ya Hiper tan siyon Günü
kapsamında çe şitli aktiviteler düzenleniyor. Dünya Hi per tan si yonkapsamında çe şitli aktiviteler düzenleniyor. Dünya Hi per tan si yon
Günü’nde bu yıl, hipertansiyonun dünya ge nelinde tek başına inGünü’nde bu yıl, hipertansiyonun dünya ge nelinde tek başına in--
me, kalp krizi ve böbrek hastalıklarından dolayı en büyük ölümme, kalp krizi ve böbrek hastalıklarından dolayı en büyük ölüm
sebebi olduğuna, tuzun kan basıncını artırmada majör bir faktörsebebi olduğuna, tuzun kan basıncını artırmada majör bir faktör
olduğuna ve eğer tuz alımı yarıya indirilirse, yaklaşık 2.5 milyonolduğuna ve eğer tuz alımı yarıya indirilirse, yaklaşık 2.5 milyon
insanın inme, kalp krizi ve kronik böb rek hastalıkları sebebiyle geinsanın inme, kalp krizi ve kronik böb rek hastalıkları sebebiyle ge--
reksiz ölüm lerden kurtarılacağına değinildi.reksiz ölüm lerden kurtarılacağına değinildi.

laşan tüm sıvıyı damar içinde tutan
elektrolit, tuzdur. Tuz yaşamsal ha-
yati bir kavramdır. Yüzyıllar önce yi-
yecekleri saklamak için yaşantımıza
girmiş olan tuz daha sonra yoğun
bir şekilde tüketilmeye başlanmıştır.
Bu gün için gün içerisinde 6 gr. ka-
dar sodyum klorür, sofra tuzu alın-
ması ideal olarak ifade ediliyor.
Fakat  sa dece sofra tuzu değil , özel-
likle günlük yediğimiz ekmekte içti-
ğimiz sütte, herhangi bir tatlıda
meyvelerde aklınıza gelecek her şey-
de de tuz vardır. Bu yiyeceklerdeki
tuz sodyum olarak ifade edilir. Sofra
tuzundan fark lıdır. 6 gram olarak ifa-
de edilen sofra tuzu sodyum klorür
bir kaşığa koysanız ancak bir tatlı ka-
şığını dolduracak kadardır. Bu da,
yiyeceklerde yaklaşık 2,4 gr. kadar
sodyuma karşılık gelir. Gelişmiş en-
düstriyel ülkelerde aşağı yukarı bu-
nun 1,5-2 katı kadar günlük yaşantı-
da tüketildiği biliniyor. Yaklaşık 9-10
gram kadar sodyum klorür tüketilir
günlük yaşamda. Türkiye’de geç  ti ği -
miz yıl yapılan araştırmada Türk hal-
kının bunun da üstünde; ortalama
18 gr. günlük tuz tüketimi yaptığı
gö rüldü. Değişik bölgelerde bu ra-
kamlar 22 grama kadar çıkabiliyor.
Er kekler, kadınlara göre biraz daha
fazla tüketiyor. Tan si yonu yüksek
olan bireylere tavsiye edilen, tuzun
kısıtlanmasıdır. Türkiye’de tuz tüketi-
minin neden bu kadar yüksek oldu-
ğu sorgulanıyor. Bunun çok değişik
nedenleri var. Aslında sofra düzeni-
mize ve yeme alışkanlıklarımıza bak-
tığımızda ipucunu görmekteyiz.
Bun   la rın başında top lumumuzun
gelir seviyesinin düşmesine paralel
olarak daha fazla ekmek tükettiği
gö züküyor. Ekmekte çok ciddi oran-
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45. Ulusal Diyabet Kongresi Gerçekleştirildi

da tuz var. Aşağı yukarı 300 gr. kadar
bir ekmekte yaklaşık 400-500 mg
sodyum klorür tuzdan bahsedilir. 2
somun ekmek tüketildiği zaman
günlük tuz tüketimi ihtiyacı kullanıl-
mış oluyor. Türk toplumu fazla tuz
tüketiyor” şeklinde konuştu.

Türk Kardiyoloji Derneği Genel Sek -
re teri Prof Dr. Ömer Kozan ‘TKD ola-
rak 12/8 kampanyasında aşağı yuka-
rı 238 bin kişinin tansiyonunu ölç-
müşüz. Sonuçlara baktığımızda 80
küsür bini hipertansif görünüyor. Bu
oran üçte bire tekamül ediyor, aşağı
yukarı tüm dünyada da böyle. Yalnız
ekmek meselesinde de Türkiye’nin
böl gesel olarak hipertansiyonlarına
bakıldığında çok dramatik bir farkı-
mız yok. Ekmek tüketiminin sadece
sorumlu tutarsak tuz önemli bir olay
inkar etmek mümkün değil ama
baş ka faktörler de var. Kilo, beslen-
me alışkanlığı, hareketsiz yaşam bi-
çimi, sigara, bunlar olimpiyat halka-

ları gibi. Bugün dünyadaki tüm hi-
pertansif miktarına bak tığımızda ol-
guların yüzde 75’i endüstriyel top-
lum larda. Fakir topluluklarda hiper-
tansiyon oranı daha düşük ama
2025 yılında dünya hipertansiyonlu-
larının yüzde 75’i geri kalmış veya
gelişmekte olan ülkelerde görüle-
cek, tablo tam tersine dönerek geliş-
miş ülkelerde azalacak. Onun için
bizim ülkemizi de gelişmiş ülkelerin
sınıfına sokabilmek için biz dernek
olarak bilimsel yönden, sizler de ba-
sın olarak halkımıza sunarsanız bu
çirkin çemberin dibine düşmez ve ül-
kemizi bu olaydan kurtarmış oluruz
diye düşünüyorum” dedi.

Türk Kardiyoloji Derneği Basın ve
Halkla İlişkiler Kurulu Başkanı Prof.
Dr. Hakan Karpuz ise hipertansiyon
haftasında gerçekleştirecek aktivite-
ler ile ilgili bilgi vererek ‘Biz dünya hi-
pertansiyon günü etkinliklerinde
has  talığı or taya çıkartmak için de

öncelikle tansiyon ölçüm aktiviteleri
yapıyoruz. En önemli çalışmalardan
biri de farkındalık oranını ortaya çı-
karmak. Birincisi farkındalılığı ya -
ratmak. Ulaşabildiğimiz kadar kişinin
tansiyonlarını ölç mek. Bu nedenle
semtlerde dolaşan birtakım araçları-
mız var. Örneğin Eminönü’nde
1.103 kişinin tansiyonu ölçülmüş
yaş ortalaması 48 ve bunların yüzde
38’inin tansiyonu yüksek bulunmuş
ve bu vatandaşların yarıdan fazlası-
nın hiç ilaç kullanmadığı saptanmış.
En önemli amacımız, insanların tan-
siyon ölçtürmeleri ve tansiyonlarının
farkında olmaları, ikincisi ise tuzun
ve tuz tüketiminin önemini vurgula-
maktır’ şeklinde konuştu. 

Ayrıca, etkinlik kapsamında Dünya
Hipertansiyon Gü nü’ne ve bu yılki
temasına dikkat çekmek amacı ile
Hi per tansiyon Topu İstiklal Cad de -
si’nde yuvarlandı. 

Dünyada ve Türkiye’de diyabet alanında yaşananDünyada ve Türkiye’de diyabet alanında yaşanan
yeni gelişmelerin tartışıldığı 45. Ulusal Diyabetyeni gelişmelerin tartışıldığı 45. Ulusal Diyabet
Kongresi bu yıl Tür kiye Diyabet Vakfı’nın koordiKongresi bu yıl Tür kiye Diyabet Vakfı’nın koordi--
natörlüğünde 20-24 Mayıs 2009 tarihleri arasınnatörlüğünde 20-24 Mayıs 2009 tarihleri arasın--
da An tal ya’da gerçekleştirildi. Yaklaşık 1800 kişida An tal ya’da gerçekleştirildi. Yaklaşık 1800 kişi--

nin katıldığı kongrede 5 bilimsel kon ferans ve birnin katıldığı kongrede 5 bilimsel kon ferans ve bir
de “Tür ki ye Di ya bet Tarihi” konfe ran  sı yer al dı.de “Tür ki ye Di ya bet Tarihi” konfe ran  sı yer al dı.
Bilimsel konferanslardan 4'ü yabancı ko  nuş ma Bilimsel konferanslardan 4'ü yabancı ko  nuş ma --
cılar tarafından su     nu lur ken, 5 panel, 1 tartışmacılar tarafından su     nu lur ken, 5 panel, 1 tartışma--
lı sempoz yum, 6’sında yabancı konuşmacılarınlı sempoz yum, 6’sında yabancı konuşmacıların
yer aldığı 13 uydu sempozyumu, 10 uz manınayer aldığı 13 uydu sempozyumu, 10 uz manına
danış oturumu, 2 Evet/ Ha yır oturumları, yarımdanış oturumu, 2 Evet/ Ha yır oturumları, yarım
gün ulusal konsensus kararları, 15 sözlü su numgün ulusal konsensus kararları, 15 sözlü su num
ve poster tartışmaları yapıldı. Kong re de, “Me ta ve poster tartışmaları yapıldı. Kong re de, “Me ta --
bo lik send rom hayal mi gerçek mi?”, “Yağlarınbo lik send rom hayal mi gerçek mi?”, “Yağların
içinde hazine avı; metabolik dengede yeni oyuniçinde hazine avı; metabolik dengede yeni oyun--
cular”, “Diyabet ve kök hüc re”, “Di  yabetli açısıncular”, “Diyabet ve kök hüc re”, “Di  yabetli açısın--
dan rutin destek tedavilerinin yeri”,“Di ya bet vedan rutin destek tedavilerinin yeri”,“Di ya bet ve
beyin”,“Tip 2 diyabetin moleküler etyoge ne beyin”,“Tip 2 diyabetin moleküler etyoge ne --
zi”,“Di ya betli erkek ve kadında cinsel sorunlar”zi”,“Di ya betli erkek ve kadında cinsel sorunlar”
ve “Diya  bet tedavi sinde yeni yaklaşımlar” tartışıve “Diya  bet tedavi sinde yeni yaklaşımlar” tartışı--
lan konular arasın da yer aldı.lan konular arasın da yer aldı.
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11. Ulusal Çocuk Nörolojisi Kongresi

45. Ulusal Diyabet Kongresi’nin ya-
rattığı farklılık açısından diyabet kon-
greleri için yeni bir açılımın da baş-
langıcı olduğunu söyleyen Kongre
Dönem Koordinatörü ve Tür ki ye
Diyabet Vakfı Prof. Dr. M. Temel
Yılmaz, kongre genel profiline bakıl-
dığında pek çok ilki bir arada topla-
ması açısından ayrı bir önem taşıdı-
ğını, T.C. Sağlık Ba kan lığı’ nın resmi
olarak ilk kez bu kongreye katıldığını
belirterek, Sağlık Bakanlığı’nın Sivil
Top lum Örgütleri ile çok daha aktif
olarak çalışmalar yürüttüğünü ve bu
yaklaşımla birlikte birçok yeni top-
lumsal projenin hayata geçirildiğini
hatırlattı. Kongre kapsamında, T.C.
Sağlık Ba kan lığı onayı ve desteğini
almış ya da bilgisi dahilinde yürütül-
mesi uygun görülmüş olan diyabet
konusunda toplumu bilinçlendir-
mek, farkındalık yaratmak, diyabetin
tedavi izlem programlarını geliştir-
mek, diyabet alanında görev yapan
sağlık ekibi ve diyabetli hastalara yö-
nelik eğitim prog ramları geliştirmek,
diyabetin prevansiyonu ve ülke ça-

pında komplikasyonlarını önlemeye
yönelik stratejiler geliştirmek üzere
hazırlanmış ulusal ölçekli projeleri
teşvik amacıyla ücretsiz olarak 6 m2

lik stant alanı tahsis edildi. Bu özel-
liklerdeki 6 proje; Türkiye Diyabet
Kontrol Projesi, DiyabeTır, 10 Adım,
Ulusal İnsülin Eğitim Programı, Di -
yag ram ve Diyabet 2020 ile ilgili bil-
giler kendileri için ayrılan stand alan-
larında aktarıldı. 

Diabet 2020 Projesi, Dünya Sağlık
Örgütü (DSÖ), Ulus lar arası Diyabet
Federasyonu ve Sağlık Bakanlığı’nın
ortak olarak onay verip logosunu kul -
lanma izni vermesi açısından önem
taşıyor. Bu projeyle, belirlenmiş 10
ayrı başlık altında Türkiye’de diyabet-
le ilgili olan herkesin işin içine girme-
si, düşüncelerini belirterek katkıda
bulunmalarının sağlanması amaçla-
nıyor. Diabet 2020 Projesi kapsamın-
da alınan bu görüş ve öneriler DSÖ
ve IDF’e sunularak diyabet açısından
Türkiye için düşünce platformunun
oluşturulmasının sağlandığı da belir-

tildi. Kongrenin bir diğer önemli top-
lantısı Türkçe Konuşan Ülkeler Di ya -
bet Platformu Toplantısı oldu.
Azerbaycan, Kazakistan, Kırgızistan
Özbekistan, Türkmenistan temsilci-
lerinin diyabet konusunda ülke ra-
porlarını aktaracakları toplantıya,
Sağlık Bakanlığı ve TBMM’den katı-
lımcılar da yer aldı. IDF Europe üye-
si olan Türki ye’nin de dahil olduğu
bu ülkeler arasında ortak bir platform
oluşturulması tartışıldı. Kong re nin
son günü ülkenin en önemli diyabe-
tologları diyabetin tanısı, izlemi ve te-
davisi için ortak algoritmaları oluştur-
mak üzere Ulusal Konsensus Toplan-
tısı düzenlendi. Bu toplantı için kon-
grede ayrı bir gün ayrıldı. Ulusal diya-
bet tedavi ve izlem algoritmaları oluş-
turulduktan sonra diyabetle yakın il-
gili diğer uzmanlık alanlarındaki mes-
lek örgütleri Türk Kardiyoloji Der -
neği, Türk Nefroloji Der ne ği, Türk
Oftal mo loji Derneği ve Türk Nöroloji
Der ne ği ile ortak olarak değerlendiri-
lip, Ulusal Kon sen sus Kararları oluş-
turulacağı da kaydedildi. 

Epilepsi, zihinsel gerilik, serebral palsi, hareketEpilepsi, zihinsel gerilik, serebral palsi, hareket
bozuklukları gibi çocukluk çağının sık görülenbozuklukları gibi çocukluk çağının sık görülen

nörolojik hastalıkları, ülkemizde çok sayıda çonörolojik hastalıkları, ülkemizde çok sayıda ço--
cuğun yaşamını tehdit ediyor. Çoğu önlenebilircuğun yaşamını tehdit ediyor. Çoğu önlenebilir
ya da tedavi edilebilir olan bu hastalıklar konuya da tedavi edilebilir olan bu hastalıklar konu--
sunda ne yapılmalı? Kent yaşamı, bebek ve çosunda ne yapılmalı? Kent yaşamı, bebek ve ço--
cukların beyin sağ lığını nasıl tahrip ediyor? Nö ro cukların beyin sağ lığını nasıl tahrip ediyor? Nö ro --
lojik hastalıklarda genetik geçiş ne kadar etkili?lojik hastalıklarda genetik geçiş ne kadar etkili?
Tüm bu önemli konular hakkında çarpıcı ve  riler,Tüm bu önemli konular hakkında çarpıcı ve  riler,
11.Ulusal Çocuk Nörolojisi Kong re si’nde tıp dün11.Ulusal Çocuk Nörolojisi Kong re si’nde tıp dün--
yası ve kamu oyuyla paylaşıldı. İstan bul’da düzenyası ve kamu oyuyla paylaşıldı. İstan bul’da düzen--
lenen kongre de, sağlıklı bir toplum için bebek velenen kongre de, sağlıklı bir toplum için bebek ve
çocukların yaşam kalitelerinin yükseltilmesi geçocukların yaşam kalitelerinin yükseltilmesi ge--
reğine vurgu yapılarak, çocukluk çağında görüreğine vurgu yapılarak, çocukluk çağında görü--
len beyin ve sinir sistemi hastalıklarının teşhis velen beyin ve sinir sistemi hastalıklarının teşhis ve
tedavilerindeki yeni gelişmeler ele alındı.tedavilerindeki yeni gelişmeler ele alındı.
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Marmara Üniversitesi Tıp Fa kültesi
Pediatrik Nöroloji Bi lim Dalı Başkanı
Prof.Dr. Yüksel Yılmaz, erken tanı ve
te davi ile birçok bebek ve çocukta
görülen beyin felci, epilepsi, zihinsel
gerilik, hareket bozuklukları gibi has-
talıkların önlenebileceğini belirtti.
Prof. Dr. Yılmaz, “Ço cuk nörologları
olarak amacımız, öncelikle bu hasta-
lıkların ortaya çıkmamasını sağla-
mak, çocuklarımızın beyin ve tüm si-
nir sistemi gelişimlerini sağlıklı ta-
mamlamalarına katkıda bulunmak.
Sağlıklı toplum, ancak sağlıklı ço-
cuklarla olur” dedi.

Ülkemiz de Çocuk Nörolojisi disiplini-
nin genç bir disiplin olmakla birlikte
çok hızlı gelişme gösterdiğini kayde-
den Prof.Dr. Yılmaz, şöyle konuştu:
“Günümüzde her coğrafi bölgemiz-
de gerek üniversite hastanelerinde,
gerekse eğitim hastanelerinde Ço-
cuk Nörolojisi merkezleri mevcuttur.
11. Ulusal Kongremizde çocukluk
çağı nörolojik hastalıklarını ulusal ve
uluslararası düzeyde ele alarak, bu
hastalıkların daha az görülmesi, ön-
lenmesi, tedavi edilmesi ve nörolojik
hastalığı olan çocuklarımızın yaşam
kalitesinin yükseltilmesi için disiplin-
ler arası işbirliği ile yapabilecekleri-
mizi arttırmaya çalışacağız. Ulusal
kongremizin, çocuklarımızın nörolo-
jik olarak sağlıklı olabilmeleri ve sağ-
lıklı kalabilmeleri için atılması gere-
ken önemli adımlardan biri olduğu-
nu düşünüyorum.” 

Prof. Dr. Yılmaz, düzenlenen kon-
greyle, bu konuda bir sosyal farkın-
dalık yaratarak daha sağlıklı bir top-
luma ulaş mada önemli bir adım da-
ha atıldığını ifade etti. İnsanda gelişi-
mini en geç tamamlayan sistemin si-
nir sis temi olduğunu ve sorunsuz
gelişmesinin birey ve toplum sağlığı

açısından büyük önem taşıdığını
vurgulayan Prof.Dr. Yılmaz, gelişim
halindeki sinir sisteminin, anne kar-
nında, yenidoğan ya da bebeklik dö-
nemi başta olmak üzere çocukluk
çağı boyunca çeşitli olumsuz faktör-
lerden etkilenebileceğini ve kalıcı ha-
sarlar oluşabileceğini söyledi. 

Bazı genetik bozuklukların da başta
beyin olmak üzere sinir sisteminin
birçok bölümünde hastalıklara yol
açabileceğini kaydeden Prof. Dr.
Yılmaz, “Sonuç ta, beyin felci, epilep-
si, zihinsel gerilik, hareket bozukluk-
ları, otizm, kas hastalıkları, omurilik
ve periferik sinir sistemi hastalıkları
gibi çeşitli hastalıklar ortaya çıkabilir
ve çocuğun tüm yaşamı ve hatta ya-
şam süresi etkilenebilir. Ülkemizde
nörolojik sorunlu çocuk hiç de az
değildir: Epi lepsi her 100 kişiden bi-
rinde görülür, en sık da 10 yaşın al-
tındaki çocuklarda epileptik nöbetler
ortaya çıkar. Beyin felci (serebral pal-
si) sıklığı ülkemizde bilinmemekle
birlikte dünyada binde 1 ile 5 arasın-
da olduğu bilinmektedir” diye ko-
nuştu.  

Nö rolojik hastalıkların sadece mağ-

dur olan çocukları etkilemediğini, bu
çocukların aileleri ve yakın çevreleri-
nin de tedavi ve ciddi bir bakım ge-
rektiren bu durumdan etkilendikleri-
ni kaydeden Prof.Dr. Yüksel Yılmaz,
hastaların toplumsal üretime katıla-
maması, bakım ve tedavileri için sü-
rekli ulusal gelirden önemli miktarda
pay ve emek ayrılmasının da bu has-
talıkları toplumsal bir sorun haline
getirdiğini vurguladı. Beyin ve sinir
sistemi hastalıklarının bir kısmının
önlenebileceğini, bir kısmına da do-
ğumdan önce tanı konulabileceğini
söyleyen Prof. Dr. Yılmaz, “Yeter ki
bilimin bugün geldiği yerde tüm bil-
gi birikimini ve olanakları bu hasta-
lıkları önleyebilmek için kullanabile-
lim, bu hastalıkların ciddiyetinin far-
kına varalım” dedi. Mar mara Üniver-
sitesi Tıp Fakültesi Çocuk Nörolojisi
Bilim Dalı Başkanı Prof. Dr. Yüksel
Yılmaz, şunları söyledi: “Nörolojik
sorunlu çocuk da, her çocuk gibi iyi
yaşama hakkına, acı çekmeme hak-
kına sahiptir. Bu çocukların müm-
künse tedavi ve rehabilitasyon gör-
melerini, sağlık hizmetlerinden ya-
rarlanabilmelerini, yaşam kalitelerini
arttırmayı sağlamak da en büyük so-
rumluluğumuzdur. Ço cuk Nörolojisi
disiplini ülkemizde hızla gelişmekte-
dir, her coğrafi bölgemizde üniversi-
te ya da eğitim hastanelerimizde Ço-
cuk Nö ro lo ji si merkezleri bulunmak-
tadır. Bu merkezlerde verilen hizme-
tin kalitesi giderek artmakta, aynı za-
manda ülkemizin ihtiyacı olan Ço-
cuk Nöro log ları yetişmektedir. Ço-
cuk Nö ro log ları olarak amacımız, bu
hastalıkların ortaya çıkmamasına,
çocuklarımızın beyin ve tüm sinir sis-
temi gelişimlerini sağ lıklı tamamla-
malarına katkıda bulunmaktır. Sağ -
lıklı toplum, ancak sağlıklı çocuklar-
la olur’ dedi. 
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Prof. Dr. Serhat Ünal, tüm dünyada
artmaya devam eden domuz gribi ile
ilgili bilgiler verdi. Dr. Ünal, artık sal-
gının domuz gribi olarak adlandırıl-
madığına dikkat çekti: “Şu an dün-
yada yayılmakta olan salgın artık
Domuz Gri bi olarak adlandırılma-
maktadır, çünkü bu salgın domuz-
lardan insanlara bulaşmamaktadır
ve infeksiyona Domuz Gribi virüsü-
nün yol açmadığı anlaşılmıştır. Bu vi-
rüs hem insan influenza virüsünden,
hem domuz hem de kuş gribi virüs-
lerinden genetik materyal içeren çok
yeni ve değişik bir virüstür, bu ne-
denle de infeksiyonun adı H1N1 gri-
bi olarak değiştirilmiştir. Yeni virüsün
nasıl ortaya çıktığı henüz anlaşıla-
mamıştır ama ya yılım insandan in-

sana bulaşma yoluyla olmaktadır.
Bu hastalıktan korunmak için alına-
cak önlemler şunlardır: Ellerinizi sık
sık yıkayın, ellerinizle yüzünüze, göz-
lere, burun ve ağzınıza dokunmayın,
grip benzeri şikayetleri olan hasta ki-
şilerden uzak durun, kalabalık yerler-
de bulunmamaya çalışın, öksürür
veya hapşırırken, kağıt mendille ağız
ve burnunuzu kapatın, yoksa dirseği-
nizin içini kullanın, eğer grip benzeri
belirtileriniz varsa, işe gitmeyin kala-
balık yerlerde bulunmayın.” Prof.Dr.
Ünal; “DSÖ yaz aylarının yaklaşma-
sını salgının kontrolü açısından
olumlu olacağını düşünmektedir.
Fakat yaz aylarında durdurulsa bile
salgın önümüzdeki kış aylarında tek-
rar başlayabilir. Bu nedenle aşılama

8. Avrupa İç Hastalıkları Kongresi  Yapıldı

Avrupa İç Hastalıkları Kongresi’nin 8.’si, Türk İç Has ta lık la rı Uz Avrupa İç Hastalıkları Kongresi’nin 8.’si, Türk İç Has ta lık la rı Uz --
man  lık Derneği (TİHUD)’nin ev sahipliğinde ilk kez Tür ki ye’de german  lık Derneği (TİHUD)’nin ev sahipliğinde ilk kez Tür ki ye’de ger--
çekleştirildi. Endokrinoloji, allerji, infeksiyon, nefroloji, hematoloçekleştirildi. Endokrinoloji, allerji, infeksiyon, nefroloji, hematolo--
ji ve onkoloji gibi bir çok alanda önemli konulara değinilen kong ji ve onkoloji gibi bir çok alanda önemli konulara değinilen kong --
re nin Türkiye ve yurtdışından 1500’e yakın katılımcısı oldu. Kong    re nin Türkiye ve yurtdışından 1500’e yakın katılımcısı oldu. Kong    --
re nin basın toplantısına Ha cet tepe Üniversitesi Tıp Fakültesi De re nin basın toplantısına Ha cet tepe Üniversitesi Tıp Fakültesi De --
kanı ve aynı zamanda Kongre Başkanı Prof.Dr. Serhat Ünal, Türkkanı ve aynı zamanda Kongre Başkanı Prof.Dr. Serhat Ünal, Türk
İç Has  talıkları Uzmanlık Derneği Başkanı Prof. Dr. Erdal Aka lın,İç Has  talıkları Uzmanlık Derneği Başkanı Prof. Dr. Erdal Aka lın,
Av ru pa İç Hastalıkları Derneği Başkanı Dr. Werner Bauer ve Mar Av ru pa İç Hastalıkları Derneği Başkanı Dr. Werner Bauer ve Mar --
mara Üniversitesi Tıp Fakültesi Enfeksiyon Has talıkları ve Kli nikmara Üniversitesi Tıp Fakültesi Enfeksiyon Has talıkları ve Kli nik
Mik ro bi yoloji Ana Bilim Dalı’ndan Doç.Dr. Önder Ergönül katıldı Mik ro bi yoloji Ana Bilim Dalı’ndan Doç.Dr. Önder Ergönül katıldı 

çok önem kazanmaktadır, aşıyla ilgi-
li çalışmalar başlamış ve aşının 6 ay
içinde yeterli miktarda üretilmesinin
müm kün olacağı düşünülmektedir”
şeklinde konuştu.

Türk İç Hastalıkları Uzmanlık Der ne -
ği Başkanı Prof.Dr. Erdal Akalın’da ,
dernek olarak yeni başlattıkları kam-
panyaya değinerek: “Dernek olarak
vizyonumuz, iç hastalıkları uzmanlı-
ğını yeniden canlandırarak, iç hasta-
lıkları uzmanlarına eğitim desteği
ve   ren, erişkinlere sağlık hizmeti veri-
len her basamakta, iç hastalıkları uz-
manlarının saygın, takım lideri ve
bü tünleştirici konuma gelmesini
ger    çekleştiren bir kurum olmaktır.
Kampanya ile amacımız ise toplum-
da iç hastalıkları uzmanı tanımını
daha anlaşılabilir bir hale getirmek-
tir. Doktorların doktoru olarak da
adlandırılan İç Hastalıkları uzmanla-
rı, en basit ve sık görülen sağlık so-
runlarından en karmaşık ve en nadir
rastlanılan sağlık sorunlarına kadar
tüm erişkin hastalıkları ile başa çık-
mada, hem kronik hem de birden
fazla hastalığı olan hastalara yönelik
hasta hizmetlerinde, tanı konmakta
güçlük çekilen hastalıkları anlamada
yetkin ve donanımlı doktorlardır.
Bunu en doğru ve etkin şekilde ak-
tarmayı hedefliyoruz” dedi.

Kene vakaları ile ilgili konuşan Doç.
Dr. Önder Ergönül şunları söyledi:
“Kırım-Kongo Kanamalı Ateşi’nden
en yoğun olarak Türkiye etkileniyor
ve bunu tüm dünyaya duyuruyor.
Olgu sayısı her yıl bir önceki yıla gö-
re artış gösteren bir enfeksiyon has-
talığıdır. Ülkemizde 2002 ve 2008
yılları arasında toplam 3200 kanıt-
lanmış hasta saptanmış ve bu has-
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taların 150’si hayatını kaybetmiştir.
Hastalananların ölüm oranı yaklaşık
% 5’dir. Sadece geçen yıl 1200 doğ-
rulanmış hasta saptandı. Bu yıl ise
şimdiden hasta sayısı 100 dolayın-
dadır. Bu yıl yaz aylarında ve özellik-
le Haziran, Temmuz ve Ağustos ayla-
rında hasta sayılarının artması bek-

lenmelidir.”

Avrupa İç Hastalıkları Derneği Baş -

ka nı Dr. Werner Bauer ise dernelk

olarak çalışmalarına değinerek; “Yet -

kin likler çalışma gru bumuz var. Bu -

nun amacı, Av ru pa’ da İç Has ta lık ları

uzmanlarının çekirdek yetkinliklerini

tanımlamak. Yani bir İç Hastalıkları
uzmanının sahip olması gereken bel-
li yetkinlikler var, amacımız bunları
tanımlamak. ‘İç Hastalıkları Uzmanı,
Erişkinlerin Doktoru’ diyoruz, işte bu
yetkinlikler sizi erişkinlerin doktoru
haline getirir. Mesela farklı uzmanlık
dallarını bilmeniz gerekiyor”dedi. 

Kan kanseri denilince sadece löse-
mi nin akla geldiğini, ancak değişik
türlerinin de bulunduğunu ifade
eden Dr. Özcan, yaşlı nüfusun art-
masıyla lösemi, lenfoma ve miyelo-
mun korkunç bir hızla arttığına, kan
kanseri ve lenf bezi kanserlerinin ço-
ğaldığına dikkat çekti.

Dr. Özcan, modern hayatın da yeni
düşmanlar ortaya koyduğunu söyle-
yerek “Modern hayatın bizzat kendi-

si, elektromanyetik kirlilik korkunç
boyutlarda. Kapıdan geçilen ultravi-
yoleler, kızıl ötesi ışınlar, yaka tanı-
ma, göz tanıma, ortam tanıma, or-
tam din lemeyi bozan cihazlar, cep
telefonları, cep telefonlarına uygula-
nan dinleme yöntemleri, uydu alıcı-
ları bunların hepsi kesinlikle modern
hayatın yarattığı yeni düşmanlar ve
çok sessiz sedasız bunları kullanıyo-
ruz. Elektromanyetik tehdit belki de

2. Uluslararası Lösemi-Lenfoma-Miyelom Kongresi

Türk Hematoloji Derneği tarafından bu yıl ikincisi düzenlenen veTürk Hematoloji Derneği tarafından bu yıl ikincisi düzenlenen ve
42 ülkeden çok sayıda akademisyenin katıldığı kongrenin basın42 ülkeden çok sayıda akademisyenin katıldığı kongrenin basın
toplantısında Dernek Başkanı Prof. Dr. Muhit Özcan; kongrenintoplantısında Dernek Başkanı Prof. Dr. Muhit Özcan; kongrenin
ama cını vurguladı. Türkiye’nin hematoloji alanında yaşadığı büyükama cını vurguladı. Türkiye’nin hematoloji alanında yaşadığı büyük
sıkıntılara karşın yurt dışından hasta kabul eden ve hasta tedavisıkıntılara karşın yurt dışından hasta kabul eden ve hasta tedavi
eden bir konumda bulunduğunu, bunun kendileri için çok önemlieden bir konumda bulunduğunu, bunun kendileri için çok önemli
bir dayanak olduğunu anlatan Prof.Dr. Özcan, kongrenin amacınınbir dayanak olduğunu anlatan Prof.Dr. Özcan, kongrenin amacının
pek çok açıdan büyük bir güç olan Türkiye’yi  hematoloji gibi güçpek çok açıdan büyük bir güç olan Türkiye’yi  hematoloji gibi güç--
lü olunan bir alanda uluslararası platformda etkinliğini üst düzeyelü olunan bir alanda uluslararası platformda etkinliğini üst düzeye
çıkarmak ve bir çekim merkezi haline getirmek olduğunu söylediçıkarmak ve bir çekim merkezi haline getirmek olduğunu söyledi

nükleer tehdit kadar önemli bir nok-
tada” diye konuştu.

Prof.Dr. Özcan konuşmasında he-
ma tolog sıkıntısına da değinerek;
“Tür ki ye’de kök hücre nakli yapar-
ken büyük engellerle karşı karşıyayız.
Tür ki ye’de hematoloji uzmanı sa -
yısının yetersizliği giderek büyüyen
bir sorun dur. Nüfusu 75 milyona
ula şan ülkemizde sadece 250 hema-
toloji uzmanı var. Hekim sayısının
arttırılması, bunun arkasından da
kök hücre nakli yapan merkezlerin
sayılarının ve güçlerinin acilen arttı-
rılması gerekmektedir. Türkiye’deki
en bü yük eksiğimiz bu. Yoksa mo-
dern tedavi modern ülkelerde neyse
ülkemizde de aynısı. Ama önümüz-
de çok ciddi bürokratik engeller var-
dır. Biz ülkemizin gerçeklerini göz ar-
dı etmeden bunlara çözüm buluna-
cağını biliyoruz. Bizim hasta bak-
mak tan başka araştırma ve bilima-
damlığı yapmamız gerekiyor. Der nek
olarak şunu söy lüyoruz; “Löse mi,
lenfoma ve miye lomdan korkmayın!
He mato log la rın neslinin tükenme-
sinden korkun!” diye konuştu. 

Toplumun bilinçlendirilmesinin öne-
mine değinen Türk Hematoloji Der -
neği Genel Sekreteri Doç Dr. Mutlu
Arat ise, tedavi başarısında büyük
bir artış olduğunu söyledi: “Len fo -
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HIVTRI (HIV Eğitim ve Kaynak Sağ -
lama Girişimi) tarafından İstanbul’da
“Güney Doğu Avrupa’da HIV II:
Gelişim için beraber çalışmak” başlı-
ğı altında düzenlenen toplantıya 14
Güney Doğu Avrupa ülkesinden 130
kişi katıldı. Toplantıda; bölge içinde
HIV ile yaşayanların ilaca ve tedaviye
erişimi, uğradıkları ayrımcılık ve
damgalanmanın boyutları ve alanda
yapılan bilimsel araştırmalar; konula-
rında uzman hekimler, hemşireler,
HIV pozitifler, devlet yetkilileri, ulus-
lararası uzmanlar ve ilaç şirketleri
temsilcilerini biraraya getirerek çö-
züm önerileri geliştirildi. Arnavutluk,
Bosna-Her sek, Bulgaristan, Hırvatis -
tan, FYR Makedonya Cumhuriyeti,
Yuna nis tan, Macaristan, Karadağ,
Ro man ya, Sırbistan, Sırp Cum hu ri -
yeti, Slo ven ya, UNMIK Kosova ve
Tür kiye’den delegasyonlar toplantıya
ka tıldı. 

Bölgenin HIV vaka sayısının henüz
düşük olması dolayısıyla HIV/AIDS’in
hükümetler, ilaç şirketleri, medya ve
tüm toplum tarafından öncelik ola-
rak görülmemesi ve bu nedenle ge-
rek önleme, gerekse tedaviye ilişkin
ulusal programların eksikliği ağırlıklı

olarak tartışıldı. Toplantıda özellikle
dikkat çekilen nokta ise bölgede sa-
yıların artış hızının yüksek olması ve
bu sayıların artmaması için biran ev-
vel harekete geçilmesi gerektiği idi.
Türkiye başta olmak üzere bölgenin
genelinde ayrımcılık ve damgalan-
maya bağlı olarak test yaptırma alış-
kanlığının fazla olmadığı ve buna
bağ lı olarak da gerçek sayıların bilin-
mediği üzerinde duruldu. Buna bağ-
lı olarak ise HIV ile yaşayan ancak ta-
nısı konulmayan kişiler aracılığı ile
virüsün hızla yayılabileceği endişesi
dile getirilerek, bu bölgede HIV testi
alışkanlığının yaygınlaşması, gönüllü
test ve danışmanlık merkezlerinin
sa  yısının ve kalitesinin arttırılmasına
ihtiyaç duyulduğu vurgulandı. Ayrı -
ca, pozitif önleme çalışmaları vurgu-
lanarak, HIV ile yaşayan kişilerin te-
daviye ulaşması sayesinde bulaşın
azalacağı dile getirildi. Öte yandan,
çeşitli yakınmalarla hastaneye baş-
vuran, HIV’in erken belirtilerini taşı-
yan kişilerin HIV testine yönlendiril-
mesi konusunda hastane personeli-
nin, özellikle doktor ve hemşirelerin
eğitime gereksinim duyduğu ve bu
konuda acilen programlar geliştiril-
mesi gerektiği vurgulandı. Bölgenin

tamamında HIV tedavisinin hükü-
metler veya Küresel Fon tarafından
karşılandığına dikkat çekilirken, özel-
likle bu bölgenin dünyada mevcut
olan 27 HIV ilacından ancak 13-15
kadarına sahip olduğu, kimi ülkeler-
de ilaç sayının 9’a kadar düştüğü be-
lirtildi. Gelişmiş ilaçların bölgeye gel-
mesinin önündeki engellerin bir an
evvel kaldırılmasının özellikle ülkeler-
deki mevcut ilaçlara direnç kazan-
mış ve yeni ilaca ihtiyaç duyan has-
talar için hayati önem taşıdığı vurgu-
landı. Hasta sayılarının düşük olma-
sı nedeniyle ilaç şirketlerinin de ilaç-
ları ülkede kullanıma sunmak için
gayret göstermekten kaçınabildiği,
ilaçların ülkeye giriş prosedürlerinin
zorlu bir süreç olduğu ve ilaç fiyatla-
rının ülkeler arasında farklılıklar ser-
gilediğine dikkat çekildi. İlaç satın
alımlarının bölgesel olarak yapılma-
sının bu bölge için en etkin çözüm
yolu olduğu vurgulandı. Bunlara ek
olarak, araştırmaların yeterli düzeye
ulaşmamasının, bölgenin gereksi-
nimlerini belirlemede en önemli ek-
siklik olduğu üzerinde durularak, bu
sorunun ancak bölgesel izleme ve
araştırma sistemleri geliştirilerek çö-
zülebileceği belirtildi. 

HIV/AIDS Bölgesel Toplantısı İstanbul’da Yapıldı

ma, lösemi ve miyelom tedavi başa-
rısında büyük bir artış vardır. Bunu
arttıran birçok neden vardır. Te da vi -
de yeni gelen ajanlar, bizim hastalığı
daha iyi tanımamız, erken tanı, yakın
takip edilme gibi. Lenfoma konsül-
tasyon zinciri ulusal projesi ile tanı
konusunda yaşanan sorunların aşıl-
ması hedeflenmiştir.“Dikkat Lenfo -
ma!” kam panyası ile THD bu hasta-
lıkta toplum bilinç düzeyini arttırma-
yı hedeflemiş ve bunda belli ölçüler-
de başarılı olmuştur. Aynı projenin

uzanımında sosyal sorumlulukları-
nın bilincinde olarak yurdumu zun
farklı coğrafi bölgelerinde len foma
sınıfları açılmıştır. Avrupa Hema to lo -
ji Birliği (EHA) ile birlikte ortak eği-
tim programlarını 2009 ve 2010’da
tip II ve III tutarlı olarak devam ettir-
mektedir. Len foma, hematolojinin
temel ilgi alanlarından biri olup uz-
manlık öncesi ve sonrası hekimlerin
sürekli eği timi, hastaların bilinçlen-
dirilmesi ve toplumun bu hastalık
konusunda bilgilendirilmesi açısın-

dan THD olarak sorumluklarımızın
bilincindeyiz.” diye konuştu.

Toplantıda ayrıca Nortwestern Üni-
ver  sitesi’nden Dr. Jane Winter tü-
mör aşısı konusunda yapılan çeşitli
çalışmaların ve hastalıkla mücadele-
de yeni geliştirilen yöntem “Hastaya
göre aşı üretilmesi”ne değinirken,
Lond ra King’s College Has ta ne si’n -
den Dr. Robert E. Marcus ise bu
alan daki yeni gelişmelere dikkat
çekti. 


